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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "A pécsiek nem akarnak atomtemetőt a szomszédba, 
nem akarnak uránbányát a város lakott területei alá. Miért veszi semmibe a kormány a 
helyiek akaratát?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Pécset  és  térségét  a  nukleáris  energiatermelés  két  piszkos  vége  érinti.  A  kormány  ugyanis
atomtemetőt akar építeni a Nyugat-Mecsek térségébe. A lehetséges helyszín kutatása sok éve zajlik,
de még mindig nem teljesült  Orbán Viktor  2015-ös  ígérete,  még mindig nem kérdeztek meg a
beruházásról  minket,  pécsieket.  A  múlt  év  végén  ráadásul  egy  parlamenti  döntéssel  meg  is
erősítették az elköteleződést a projekt folytatása mellett.

Az  uránbánya  megnyitásának  terveiről  sem  kap  tájékoztatást  a  lakosság,  pedig  jelenleg  is
folyamatban van egy piaci szereplő által kezdeményezett kormányhivatali eljárás. A tervek szerint a
bányászati tevékenység Pécs lakott területei alatt zajlana, ami biztonsági kockázatokat rejt magában
és súlyos gazdasági károkat okoznak az ott élőknek és az ingatlantulajdonosoknak.

A helyiek  egyértelművé  tették:  nem  akarnak  sem  atomtemetőt,  sem  uránbányát,  ami  pusztán
gazdasági szempontból is  hatalmas károkat okozna a térségnek. Az alábbi kérdésekkel fordulok
Önhöz:

• Orbán Viktor 2022-ben úgy fogalmazott, hogy „vannak uránkészleteink, amelyek 
alkalmasak arra, hogy cserébe üzemanyagért azt felajánljuk”. Mire utalt pontosan a 
miniszterelnök? 

• Miért nem tartja tiszteletben a kormány a pécsiek akaratát? Miért nem állítja le végre az 
atomtemető projektet, és miért engedik, hogy egy új uránbánya megnyitását célzó eljárások
induljanak?

• Korábban Koncz Zsófia egy írásbeli kérdésemre azt válaszolta, hogy nincs folyamatban 
bányafelügyeleti eljárás a mecseki uránbánya ügyében, miközben az említett eljárás már 
folyamatban volt. Miért nem adott tájékoztatást az államtitkár a korábbi kérdésemre? 



Válaszát előre is köszönöm.
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